
 

 

Referat skolebestyrelsesmøde  

Onsdag d. 6. december 2023 kl. 17.00 – 19.00 

Skolebestyrelsesmødet tilstræbes afviklet fra kl. 17.00-18.30 hvorefter der vil blive serveret 

sliders samt øl og vand. 
 

Deltagere: Mariette Jørgensen (MJ), Tina Hahn (TH), Sarah Callesen (SC), Jonas Lund Asmussen (JA), Annika Cording (ACO), Anette Helms (AH), Ida 

Henningsen (IH), Alison Christensen (AC) Frank Bolding (FB), Hanne Petersen (HP), Søren Buchholdt (SB) 

 

  

Afbud: Tina H. 

Ordstyrer: ACO 

Referent: HP 

 

 

Referat  

1. Godkendelse af dagsorden og referat 1. Godkendt 

2. Skolens hverdag – (17.00-17.20) 
 

 Elevråd  

 SFO 

 Medarbejderrepræsentanter ved 
AC og FB 

 Kontoret ved HP og SB  
- Orientering om distriksskoletal 

pr. nov. 2023 
- medarbejdernes dag d. 5.10 
- online introduktionskursus til 

skolebestyrelsesarbejdet. Se 

evt. mere på 

https://www.skole-

foraeldre.dk/kursus/ 

- multibane 

- princip for IT & digitalisering  

- princip for Skolefritidsordning 

2. Skolens hverdag 

Elevråd: 

Linea refererede fra elevrådsmøder: 

 Fællessamlingerne går okay, dog er 

der nogle elever som ikke opfører sig 

pænt. Elevrådet er kommet med 

forslag til nye aktiviteter f.eks. 

maleværksted, andre aktiviteter i 

multisalen, læsning og it 

 Legepatruljen går super fint, der er 

mange, som deltager i aktiviteterne 

 Udlån fra aktivitetstasken bolde, 

sjippetov m.m., har ikke den store 

interesse og eleverne har også svært 

ved, at få det leveret tilbage. Derfor 

har elevrådet besluttet, at de udvider 

https://www.skole-foraeldre.dk/kursus/
https://www.skole-foraeldre.dk/kursus/


 

 

- orientering om stand ved 

juletræsfest i Bolderslev 

søndag d. 10.12 

 Nyt fra formanden  
- orientering fra dialogforum for 

folkeskoler d. 5.10  
- orientering om DR´s interesse 

for skolebestyrelsens 
bekymringer ift. 
visitationstakster  

- orientering fra formandsmøde 
- julehilsen fra skolebestyrelsen 

 

legepatruljen til 2 dage og stiller 

aktivitetstasken i bero 

 Der er til tider problemer i 

frikvartererne med, at nogle elever 

går og ødelægger andres lege. Freja 

og Lovise fra elevrådet vil komme 

rundt i alle klasserne og snakker med 

eleverne om problemet 

 Freja og Lovise har deltaget i Fælles 

elevrådsmøde hvor en anden skole 

italesatte, at de havde en ”rød” bænk 

udenfor, hvor de børn som manglede 

en at lege med i frikvarteret kunne 

sætte sig og så kunne andre invitere 

vedkommende ind i en leg. Dette 

synes elerådet er en god ide at have 

på Bolderslev Skole 

 Multibanen fungerer fint med, at den 

er tildelt klasserne på bestemte 

tidspunkter. Dette fortsættes der 

med 

 

Søren roste elevrådet for deres store engagement 

SFO: 

 Afholdt hyggelige hyggeaftener med 

risengrød og bankospil 

 Børnene, dem som har haft lyst, har 

lavet julegaver 

Medarbejderrep.: 

 Alison efterlyste hjælp til, hvordan 

forældrene kunne være mere 



 

 

behjælpelige med, at eleverne får 

lavet deres lektie/opgaver 

 Appel til trivselsrådene, at når de 

bruger aulaen til 

trivselsrådsarrangementer, skal de 

være opmærksomme på, at børnene 

ikke flytter – skubber til bøgerne på 

hylderne. Det er ofte sket, at efter et 

arrangement står bøgerne hulter til 

bulter 

Kontoret: 

Distriktsskoletal: 

 Distriktsskoletal pr. nov. 2023 viser 

bl.a. at der er: 

- 165 elever i vores distriktet 

- 59 % af dem går på Bolderslev 

Skole 

- 22 % går på andre skoler i andre 

kommuner 

- På Bolderslev Skole går der 13 % 

fra andre distrikter 

 Tak for den flotte kurv til 

medarbejdernes dag d. 5.10. 

Medarbejderne har nydt indholdet 

og har sat stor pris på anerkendelsen 

 Online introduktionskursus til 

skolebestyrelsesarbejdet er igen 

tilgængeligt. Det blev besluttet at 

nuværende bestyrelsesmedlemmer 

er velkommen til at tage kurset, men 

det tages også op i den nye 

bestyrelse, som tiltræder pr. 1.8.23. 



 

 

Link: https://www.skole-

foraeldre.dk/kursus/ 

 Multibanen er taget i brug. Der 

etableres et støjhegn senere 

 Princip for IT & digitalisering pkt. på 

næste skolebestyrelsesmøde 

 Princip for Skolefritidsordning 

kommer på næste skoleteammøde 

 Stand ved juletræsfest i Bolderslev 

søndag d. 10.12. bliver med en 

kreativ aktivitet. Ida og Søren passer 

standen. 

Nyt fra formanden: 

Annika orienterede omkring flg.: 

 FB – SB – ACO har deltaget i 

dialogmødet med politikkerne d. 

5.10. hvor flg. blev drøftet:  

- Økonomi 

- Segregering af elever 

- Fordelingsmodel 

- Kompetenceudvikling pædagogisk 

personale 

- Strategiske mål i forhold til 

frisættelse 

 Annika har ikke hørt mere omkring  

henvendelsen fra DR omkring 

visitationstaksten 

 Der har været afholdt 

formandsmøde, Annika var 

forhindret i at deltage.  

Flg. punkter blev drøftet: 

- Økonomi - budget - 

tildelingsmodel 

https://www.skole-foraeldre.dk/kursus/
https://www.skole-foraeldre.dk/kursus/


 

 

- Faldende børnetal 

- Ønske fra formændene om at 

komme med forslag til emner til 

dialogmødet med politikkerne 

- Til dialogformsmødet ønsker 

formændene 2 politikkere i hver 

gruppe til gruppedrøftelserne 

- Evt. dialogmøde 2 aftener 

- Ønsker 4 årlige formandsmøder 

 På vegne af skolebestyrelsen 

udarbejder Annika en julehilsen til 

forældrene  

SB sender sidste års julehilsen til 

Annika som inspiration 

3. Evaluering af aktiviteter (17.20-17.30) 
 

 Elevevalueringsdage d. 5.-6.10 kl. 
7.55-13.00 

 Motionsdag d. 13.10 kl. 7.55-13.00  

 Fotografering d. 26.10 

 Åbent hus d. 1.12 (juleklippedag 
om formiddagen) 
 

3. Evaluering af aktiviteter 

Elevevalueringsdagene giver lærerne en god indsigt i 

den enkelte elevs trivsel og læring forud for 

skolehjemsamtalen. 

Den planlagte motionsdag blev, grundet regnvejr og 

sygdomsramt personale, ændret til en 

klasselærerdag, hvor indholdet var lege, aktiviteter 

og hygge. Det var en rigtig dejlig dag. 

Børn og personale blev fotograferet af Brdr. Lykke 

fra Tønder. Proceduren omkring fotograferingen 

forløb super fint, alle var tilfredse. Skolen fortsætte 

med at bruge fotografen. 

Åbent hus/juleklippedag blev afholdt med stort 

fremmøde og hygge rundt omkring på skolen. 

Tak for småkager til Super Brugsen i Padborg.  

4. Kommende aktiviteter (17.30-17.35) 
 

4. Kommende aktiviteter 



 

 

Orientering om: 
 

 Luciaoptog onsdag d. 13.12 kl. 8.10 

 Juleafslutning onsdag d. 20.12 kl. 

7.55-12.00 

 Fastelavnsfest fredag d. 9.2. kl. 

7.55-9.40 

 

Søren orienterede omkring kommende aktiviteter 

Indskrivningsarrangement for kommende 0. kl. er 

mandag d. 15. januar kl. 14.30 – 17.00. Der forventes 

23 elever i kommende 0. kl.  

5. Budget 2024 – bilag 1+2 (17.35-17.45)  
 

 Drøftelse og godkendelse af 
budget 2024 
 

5. Budget 2024 

Søren gennemgik budgettet for 2024 for skole og 

SFO. Samlet for hele skolen forventes et merforbrug 

på ca. 272.000 kr. i 2024. Det bliver nødvendig med 

en budgettilpasning, hvilket forventes at medføre en 

personalereduktion pr. 1.8.2024. Budgettets 

udvikling følges de kommende måneder, før der 

træffes en endelig beslutning.  

Bliver det en realitet med en personalereduktion, 

involveres personalemøde m/ MED status i 

processen. Det medfører også, at de forskellige 

organer skal drøfte hvordan skolen fremadrettet skal 

drives omkring  struktur og organisering af 

undervisningen. 

Skolebestyrelsen bakker op omkring en evt. 

tilpasning og godkendte budgettet.  

6. Princip for kostpolitik  – bilag 3 (17.45-
18.00) 

 

 Drøftelse for revidering af Princip 
for kostpolitik 2020 

 

6. Princip for kostpolitik 

Søren gennemgik princippet. Princippet blev 

godkendt med en lille ændring under formålet. Det 

skal stå, …..at bidrage til at eleverne tilegner sig…. og 

under målet skal der stå, at vi følger 

sundhedsstyrelsens anbefalinger… 

Søren sender det nuværende princip til Sarah så 

hun kan revidere det. 



 

 

7. Resultatmålinger 22-23 – bilag 4 (18.00-
18.25) 

 
Baggrund: Vores elever testes 

årligt via de nationale 

overgangstest og elevernes trivsel 

måles via bl.a. den nationale 

trivselsmåling. Bilaget er en samlet 

resultatoversigt for skoleåret 22-

23.  

 

 Orientering om resultatmålingen  
 

7. Resultatmålinger 

Søren orienterede omkring resultatmålingerne. 

8. Evt. (18.25-18.30) 
 

 Næste skolebestyrelsesmøde 
onsdag d. 7. februar kl. 17.00-
19.00  
 

8. Evt. 

Næste skolebestyrelsesmøde onsdag d. 7. februar. 

Pkt.: 

 Princip for it – og digitalisering 

 

 

 


